
Suhe hiše in njive
Hnddiiniega deloranja voda v Polhograjsldb dolomi-

tib ne čutijo le po pobočjih, ampak cek) močneje priza-
dete kmelijske povriine in naselja v dolini. Kljub temu,
da nekateri Se vedno oporekajo Podjetju za orejanje
hudouraikov, da njihovo delo ne more potekati na vodo-
lokih v dolini, so delavcf tega ilovenskega vodnogospo-
dankega podjetja a sedežem v naii obdni v zadnjem tasu
nredili stragi Male vode in Proice. Zakaj so w lolili teb
dveh polokov, nam je razložil projektant dipl. Ini. Alei
Horvat.

»Najprej bi spregovoril o ureditvenih delih na Prošci v
Dolenji vasi. Tam so imeli stanovalci hii v bližini vode ob

večjem vodostaju v Ideteh ali prilličnih prostorih do 70
cm vode. To je bila posledica neugodnega odtoka Prošce
v Grada&ico. Mi smo to sotočje nekoliko spremenili in
ga za primer izjemno velike vode v Gradaščici 5e zavaro-
vali s poscbnim vodnim nasipom. Letošnje velike spo-
mladanske vode niso več prizadele krajanov Dolenje vasi
in tako dokazale, da smo pravilno rcSili ta dolinski hudo-
urniški problem.«

Zakaj pa ste prcoblikovali stmgo Male vode pri
BriSah?

»V pripravi in dokončanju je v našem podjetju načrt
celovtte ureditve vodotoka Male vode, tako ureditve

zgornjega toka za zadrževanje plavin in uravnavanje
odtoka vode, kot postopno ureditve spodnjega ravnin-
skega dela, kjer so za polhograjski predel dovolj po-
metnbne kmelijske povrSinc in je Irenutna prevodnost
Male vode bistveno premajhna ter prihaja vsako leto do
vetkratnih poplav. Ureditcv tcga vodotoka in tudi odse-
ka, ki smo ga letos izvedli, v bistvu predvideva vzpostavi-
tev takega pretoincga profila, da bo voda le teoretično
enkrat na 20 let morebiti prestopila delno bregove, dru-
gače pa bo ostala v koritu. To dovoljuje normativ za
kmetijske površine. Ob tej ureditvi poglabljamo dno
struge v povprečju za 80 cm in s poglobljenim dnom se bo

bistveno znižal tudi nivo talne vode. To pa bo povečalo
uporabnost kmctijskih zemljišt.«

Kako so lastniki zemljiii sprejeli vaJo pobudo, da bi
zgladili tok Male vode?

»Pri krajanih v BriSah in tudi drugje v Polhovem
Gradcu smo nalctcli na izredno velik posluh, saj domaii-
ni poznajo problematiko in so zainteresirani, da jim
uredimo vodotokc. Za celotno delo, za 500 m regulacije,
ki je stala 18 milijonov dinaijev in je zahtevala 8000
kubičnih metrov izkopanin, ni bilo potrebno izpla£ati
nobene odškodnine.«


